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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 138 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 138 
 
Kan ministeren bekræfte, at ministeriet ikke har mulighed for at opkøbe 
gammel naturskov – eksempelvis som led i gennemførelse af målsætningen 
om at fordoble skovarealet eller for at gennemføre internationale forpligtel-
ser af hensyn til grundvandsbeskyttelse – med mindre det sker i et fælles 
projekt med kommuner, amter eller vandværker på grund af krav om medfi-
nansiering. 
 
Svar 
 
Skov- og Naturstyrelsen har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 
 
”Skov- og Naturstyrelsen erhverver kun undtagelsesvist eksisterende skov. I 
særlige tilfælde, f.eks. hvor der er tale om betydelige natur- eller frilufts-
mæssige værdier, som alene kan varetages gennem offentligt ejerskab, kan 
statslig erhvervelse overvejes. Erhvervelse vil ske med baggrund i naturfor-
valtningsmidler afsat på finansloven. Her prioriteres midlerne bl.a. mod ud-
pegede habitatområder - dvs. arealer med natur af international værdi. Der 
knytter sig ikke krav om medfinansiering til køb i forbindelse med frilufts- og 
naturprojekter. Køb af eksisterende privat skov er senest blevet behandlet 
på naturforvaltningsudvalgets møde d. 22/9 2005. Her var der opbakning til 
ovenstående principper. 
 
Såvel det Nationale Skovprogram (2002) som skovloven (2004) lægger op 
til, at beskyttelsen af naturmæssigt særlig værdifulde skove som hovedregel 
sker gennem frivillige aftaler med private skovejere jf. besvarelsen af 
spørgsmål 136. I statsskove gennemføres en administrativ beskyttelse.” 
 
 

Miljø- og Planlægningsudvalget 
MPU alm. del - Svar på Spørgsmål 138
Offentligt            


